

## **FAVOURABLE SITUATION FOR UGOCHUKWU AND ANTONELLI**

12 Sep 2020



The stage for the last act of the FIA Karting European Championships - OK & Junior was set during the twenty Qualifying Heats that took place on the selective circuit of Wackersdorf (DEU). Qualifying will continue on Sunday morning, but Antonelli in OK and Ugochukwu in Junior are in a favourable position with their solid runs after a long race day.

Saturday, 12th September, was accompanied by very pleasant weather in Bavaria, with blue skies, sunshine and temperatures rising from 16 to 26° C. Although braking on the first hairpin after the start sometimes caused problems in the pack, the races were as exciting as they were well-behaved, punctuated by numerous battles and constant overtaking at all levels. With its winding and technical layout, very different from the first two European competitions, the German circuit contributed to the emergence of new names that were well placed in the result sheets. Several top drivers remained in the running, but there were also some disappointing performances.

Of course, we will have to wait for the last five qualifying heats on Sunday morning to see the definitive list of finalists, but the provisional results from Saturday still give interesting indications of the contenders for the two European titles.

### **ANTONELLI TAKES THE ADVANTAGE AGAINST BARNARD**

Poleman Andrea Kimi Antonelli (ITA) leads Saturday night with two wins and a second place finish. He is catching up with the Championship leader even before the Final. Taylor Barnard (GBR) remains slightly behind for the moment and a penalty for an incorrectly positioned front fairing cost him 10 places in his last

race. Joe Turney (GBR) is one of the only top drivers to have already completed all four heats. He will be watching from the side of the track on Sunday as he prepares to make his way to the grid for the final race. Nikita Bedrin (RUS), who was penalised for overtaking under a yellow flag, greatly reduced the benefit of his two wins and lost valuable ground in the title race. Rafael Chaves Camara (BRA), Luigi Coluccio (ITA) and Norton Andreasson (SWE) were among the top performers of the day and are expected to play a role in the Final.

### **UGOCHUKWU UNDEFEATED ON SATURDAY NIGHT**

Leader in the provisional standings of the FIA Karting European Championship - Junior, the American Ugochukwu took four victories on Saturday, which gives him a score advantage and at the same time reinforces his confidence in his performances. Arvid Lindblad (GBR) is currently his closest opponent in the title race, while Tuukka Taponen (FIN) has so far proved to be significantly less competitive than in the two previous competitions. Valerio Rinicella (ITA) has also had not very encouraging results, which could mean that Brando Badoer (ITA) could be in the running for the Championship podium, especially as Freddie Slater (GBR) is far from having made up the ground he lost in Qualifying Practice. With three victories to his name, the British driver Harley Keeble is in an advantageous position at this stage for the Final, as is his compatriot Aiden Neate, a regular in the top three. Both drivers took advantage of the Wackersdorf track to put themselves ahead at the expense of several favourites.

Three Junior Qualifying Heats and two OK Heats remain to be run on Sunday morning before the afternoon Finals.

Provisional schedule for Sunday, 13th September

08:00 - 09:40: Warm-up (10')

09:45 - 11:45: Qualifying Heats

13:00 - 14:50 : Finals

The Wackersdorf Competition can be followed on the official FIA Karting Championship app for mobile devices and on the website [www.fiakarting.com](http://www.fiakarting.com).

---

### **SITUATION FAVORABLE POUR UGOCHUKWU ET ANTONELLI**

**Le dernier acte des Championnats d'Europe FIA Karting – OK & Junior s'est progressivement mis en place au cours des vingt manches qualificatives qui se sont déroulées sur le circuit sélectif de Wackersdorf (DEU). Les qualifications se poursuivront dimanche matin, mais Antonelli en OK et Ugochukwu en Junior sont dans une position favorable avec leurs parcours solides au terme d'une longue journée de qualification.**

Ce samedi 12 septembre a été accompagné par un temps très agréable en Bavière, ciel bleu, soleil et températures s'élevant de 16 à 26° C au cours de la journée. Si le freinage de la première épingle après le départ a parfois posé quelques problèmes dans le peloton, les courses ont été aussi passionnantes que correctes, ponctuées de nombreuses batailles et d'incessants dépassements à tous les niveaux. Par son tracé sinueux et très technique bien différent des deux premières compétitions européennes, le circuit allemand a contribué à faire émerger de nouveaux noms en bonne place dans les feuilles de résultats. Plusieurs pilotes de pointe restaient dans la course, mais des contre-performances étaient cependant enregistrées.

Il faudra bien sûr attendre les cinq dernières manches qualificatives restant à disputer dimanche matin pour connaître la liste définitive des finalistes, mais le bilan provisoire de ce samedi donne tout de même des indications intéressantes sur les forces en présence pour l'attribution des deux titres européens.

## **ANTONELLI PREND L'AVANTAGE FACE À BARNARD**

Le poleman Andrea Kimi Antonelli (ITA) pointe en tête samedi soir grâce à deux victoires et une seconde place. Il est en train de combler son retard sur le leader du Championnat avant même la finale. En effet, Taylor Barnard (GBR) reste pour l'instant légèrement en retrait et une pénalité pour carénage avant incorrectement positionné lui a coûté 10 places dans sa dernière course. Joe Turney (GBR) est l'un des seuls pilotes de premier plan à avoir déjà terminé ses quatre manches. Il surveillera donc dimanche depuis le bord de la piste son inéluctable ascension dans la grille de départ de la finale. Pénalisé pour un dépassement sous drapeau jaune, Nikita Bedrin (RUS) a largement atténué le bénéfice de ses deux victoires et perdu un terrain précieux dans la course au titre. Rafael Chaves Camara (BRA), Luigi Coluccio (ITA) et Norton Andreasson (SWE) ont été parmi les meilleurs performeurs du jour et devraient pouvoir jouer un rôle lors de la finale.

## **UGOCHUKWU INVAINCU SAMEDI SOIR**

Leader au classement provisoire du Championnat d'Europe FIA Karting – Junior, l'Américain Ugochukwu a remporté de samedi quatre victoires qui lui donnent l'avantage au score et renforcent en même temps sa confiance en ses performances. Arvid Lindblad (GBR) se présente actuellement comme son plus proche adversaire dans la course au titre alors que Tuukka Taponen (FIN) s'est révélé jusque-là nettement moins compétitif que lors des deux compétitions précédentes. La situation n'est pas non plus très encourageante du côté de Valerio Rinicella (ITA), ce qui pourrait faire les affaires de Brando Badoer (ITA) pour le podium du Championnat, d'autant que Freddie Slater (GBR) est loin d'avoir rattrapé le retard qu'il a pris lors des essais qualificatifs. Avec trois victoires au compteur, le Britannique Harley Keeble occupe une position avantageuse à ce stade dans l'optique de la finale, de même que son compatriote Aiden Neate, régulier dans le top 3. Ces deux pilotes ont profité du tracé de Wackersdorf pour se mettre en avant au détriment de plusieurs favoris.

Trois manches qualificatives Junior et deux manches OK restent à courir dimanche matin avant les finales de l'après-midi.

Horaires prévisionnels du dimanche 13 septembre 08h00 – 09h40 : warm-up (10') 09h45 – 11h45 :  
manches qualificatives 13h00 – 14h50 : finales

La Compétition de Wackersdorf est à suivre sur l'application officielle FIA Karting Championship pour terminaux mobiles et sur le site [www.fiakarting.com](http://www.fiakarting.com).